
P  R O T O K Ó Ł 

z XI Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 22 lutego 2008r. 

 Zagadnienia:  

1. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
2. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Uchwalenie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kruszyna. 
5. Informacja na temat programów pomocowych dla rolników oraz obowiązkowych  

ubezpieczeń płodów rolnych. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego oraz działalności Ochotniczych 

Straży Pożarnych działających na ternie gminy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia pojazdu na własność gminy. 
8. Wprowadzenie zmian do uchwały budżetowej. 
9. Uchwalenie planu odnowy miejscowości Bogusławice. 
10. Zajęcie stanowiska Rady Gminy w sprawie rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 

Śląskiego. 
11. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej. 
12. Uchwalenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy. 
 

 
 
 
 
 

Podjęte uchwały: 

− Nr XI/62/08 w sprawie przejęcia pojazdu na własność gminy, 
− Nr XI/63/08 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Kruszyna na 

2008rok 
− Nr XI/64/08 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy miejscowości Bogusławice, 
− Nr XI/65/08 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 

2008r, 
− Nr XI/66/08 w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady 

Gminy 
 

 

 

 

 

 



Protokół Nr XI/2007 
z XI Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 22 lutego 2008r.  w budynku Urzędu 

Gminy  w Kruszynie w godz. 9.00 – 15.45.00 
 

 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy –  Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Sekretarz Gminy – Marzena Żemejda Przerada 
4. Skarbnik Gminy – Jerzy Hejduk 
5. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
6. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
7. Radca Prawny – Barbara Janik 

  oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Uchwalenie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kruszyna. 
8. Informacja na temat programów pomocowych dla rolników oraz obowiązkowych  

ubezpieczeń płodów rolnych. 
9. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego oraz działalności Ochotniczych 

Straży Pożarnych działających na ternie gminy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia pojazdu na własność gminy. 
11. Wprowadzenie zmian do uchwały budżetowej. 
12. Uchwalenie planu odnowy miejscowości Bogusławice. 
13. Zajęcie stanowiska Rady Gminy w sprawie rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 

Śląskiego. 
14. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej. 
15. Uchwalenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy. 
15A. Powołanie i ustalenie składu osobowego Komisji Stałych Rady Gminy 
16. Informacje bieżące, wolne wnioski i zapytania. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Zamknięcie obrad XI Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 

 
 



Streszczenie przebiegu obrad Sesji 

Ad.pkt.1 
Otwarcia obrad XI Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 15 radnych, czyli  100% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 

Ad.pkt.2 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący informuje, że otrzymał 
dwa kolejne zgłoszenia Klubów Radnych. Zgłoszenia spełniają ustawowe wymogi a zatem 
Kluby zostały zarejestrowane i w składzie naszej Rady aktualnie działają trzy Kluby 
Radnych. 
W związku z taka sytuacja niezbędnym będzie pewne zmiany w składzie organów Rady 
Gminy. 
W szczególności informuję, że zapis art.,18a ust.2 ustawy o samorządzie gminnym 
bezwzględnie wymaga aby w skład Komisji Rewizyjnej wchodzili przedstawiciele wszystkich 
Klubów Radnych. Aktualnie 3 –osobowa Komisja Rewizyjna składa się z członków jednego 
Klubu i jest to stan niezgodny z zapisem ustawowym.  
W związku z tym zobowiązani jesteśmy dokonać stosowanych zmian personalnych w 
składzie Komisji Rewizyjnej. Proponuję, aby do porządku obrad dzisiejszej sesji po punkcie 
15 wprowadzić punkt 15A  – podjęcie uchwały w sprawie   ustalenia składu osobowego 
Komisji Rewizyjnej oraz uzupełnienia składu pozostałych Komisji. Proszę zatem 
Przewodniczących Klubów o przygotowanie podczas przerw  propozycji kandydatur do 
składu Komisji Rewizyjnej.  

Kolejny wniosek dotyczy zdjęcia z porządku obrad dotyczącego uchwalenia studium i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kruszyna. 

Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego porządku.  
Innych uwag nie zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. 
W drodze głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie. 

                                     ( porządek obrad podano wyżej ) 

Ad.pkt.3 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu  z  poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.pkt.4 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 
− Złożono zamówienie na żużel hutniczy w Przedsiębiorstwie Produkcyjno-Ułsugowo-

Handlowym „EHAZET” Sp. z o.o. – Zakład Częstochowa w ilości 700 Mg. Odbiór żużla 
ma się odbywać od 01 lutego 2008 r. do 31 grudnia 2008 r. 

 



− Podpisano umowę w dniu 28 stycznia 2008 r. pomiędzy gminą a Przedsiębiorstwem  
Usługowo – Handlowym „WRZOSEK” Krzysztof Wrzosek na transport żużla 
hutniczego z EHAZET Częstochowa. Zakres obejmuje transport 700 Mg żużla przy cenie 
jednostkowej brutto  14,64 zł/Mg. 

 
− Podpisano umowę w dniu 28 stycznia 2008 r. pomiędzy gminą a Przedsiębiorstwem  

Usługowo – Handlowym „WRZOSEK” Krzysztof Wrzosek na transport żużla 
ciepłowniczego z ciepłowni Częstochowskich. Zakres obejmuje transport 300 Mg żużla 
przy cenie jednostkowej brutto  20,74 zł/Mg. 

 

− W dniu 11.02.2008 r. zawarta została umowa pomiędzy gminą a Przedsiębiorstwem 
Konsultacyjno-Doradczo-Usługowym „Wodrex” Łukasz Wasilewski na aktualizację 
kosztorysu inwestorskiego dla przebudowy drogi gminnej Bogusławice – Kruszyna. Koszt 
aktualizacji brutto  488,00 zł. Zaktualizowany kosztorys odebrano w dniu 18.02.2008 r. 

 
− Koszty akcja Zima 2007/2008 wyniosły:  

− 2007 r. – 1960,00 zł brutto 
− 2008 r. – 812,00 zł brutto 
− RAZEM – 2772,00 zł 
w tym: 

− posypywanie dróg gminnych przez P. Wasiela – grudzień 735,00 zł, styczeń 
665,00 zł. 

− odśnieżanie OSP Kruszyna – styczeń 147,00 zł (założenie pługu i odśnieżanie 4 
godziny) 
 

− W dniu 23 stycznia 2008 r. podpisana została  umowa z  „PKP Energetyka” spółka z o.o. - 
Zakład Staropolski na wykonanie usługi w zakresie oświetlenia ul. Kolejowej w 
miejscowości Teklinów (od skrzyżowania z ul. Wspólną do skrzyżowania z ul. Długą) za 
pomocą 9 punktów świetlnych. Przyjęto wynagrodzenie ryczałtowe miesięczne w 
wysokości 256,20 zł brutto.  
 

− Złożono komplet wniosków tj. 27 szt w Zakładzie Energetycznym ENION S.A. i 3 szt. w 
Zakładzie Energetycznym Łódź – Teren S.A Rejon Energetyczny Radomsko o określenie 
warunków technicznych proponowanej rozbudowy sieci i urządzeń energetycznych dla 
potrzeb oświetlenia drogowego. Wnioski obejmują praktycznie wszystkie miejscowości 
(prócz m. Pieńki Szczepockie).  
 

− Zlecono Zakładowi Instalatorstwo Elektryczne i Pomiary Pan Michał Rossa 
wykonanie pomiarów skuteczności ochrony p.porażeniowej kabli linii oświetlenia 
ulicznego w miejscowości Pieńki Szczepockie (Stacja transformatorowa 5-0520) za 
uzgodnioną cenę brutto 73,20 zł.  
 

− Rozliczona została pożyczka preferencyjna  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację zadania p.n. „Modernizacja 
oświetlenia drogowego na terenie gminy Kruszyna”. 

 



− Rozliczono częściowo pożyczkę przyznaną przez WFOŚiGW w Katowicach 
(modernizacja instalacji centralnego ogrzewania i kotłowni węglowej w budynku Urzędu 
Gminy) z przeznaczeniem umorzonej kwoty na zadanie p.n. „Modernizacja oświetlenia 
drogowego na terenie gminy Kruszyna. 

 

− Trwają negocjacje w sprawie podpisania umowy na konserwację oświetlenia drogowego 
na terenie obsługiwanym przez ENION.  

 

− Rada Sołecka wsi Bogusławice złożyła wniosek o wyremontowanie pomieszczenia w 
strażnicy OSP Bogusławice celem adaptacji na świetlicę młodzieżową.  
 

− W dniu 15.01.2008 r. zawarta została umowa z P. Stanisławem Wąsek (Projektowanie  i  
Nadzór  w  Budownictwie) na opracowanie koreferatów do dokumentacji projektowej i 
kosztorysowej na zadaniu: ,,Budowa Sali gimnastycznej z zapleczem socjalnym i 
wyposażeniem w podstawowe urządzenia sportowe przy Szkole Podstawowej w 
Widzowie’’. Koreferat przesłano do pracowni projektowej „Deem” Anna Dziuba-
Jaglińska w celu odniesienia się do wymienionych uwag i zapytań.  

 
− Podpisano umowę w dniu 11 lutego 2008 r pomiędzy gminą a Przedsiębiorstwem 

Projektowo-Wykonawczym „deem” Anna Dziuba-Jaglińska na aktualizację 
kosztorysu inwestorskiego dla zadania pod nazwą: „Budowa sali gimnastycznej wraz z 
zapleczem socjalnym i wyposażeniem w podstawowe urządzenia sportowe przy Szkole 
Podstawowej w Widzowie”. Koszt aktualizacji brutto  1000,01 zł.  

 
− W dniu 11.02.2008 r. zawarta została umowa z Przedsiębiorstwem Konsultacyjno-

Doradczo-Usługowym „Wodrex” Łukasz Wasilewski na aktualizację kosztorysu 
inwestorskiego dla wykonania zagospodarowania terenu przestrzeni publicznej w centrum 
wsi Bogusławice. Koszt aktualizacji brutto  427,00 zł.  

 
− Zawarta została umowa pomiędzy gminą a Pracownią Projektową „ATTYKA 2” s.c. 

Piotr Kędzierski na wykonanie dzieła architektonicznego w postaci wykonania 
dokumentacji projektowo - kosztorysowej budowy trybun na boisku piłkarskim w 
miejscowości Widzów. Koszt dokumentacji brutto 5.490,00 zł.  

−  Opracowano koncepcje budowy ronda w Kruszynie. Wprowadzone zostaną na rondo 
następujące drogi: 

1. droga powiatowa nr S-1025 relacji Kruszyna – Borowno nosząca nazwę ul. 
Borowińskiej, 

2. droga powiatowa nr S-1025 nosząca nazwę ul. Kaspra Denhoffa, 
3. droga gminna nr 694001 S relacji Kruszyna – Bogusławice nosząca nazwę ul. 

Kościuszki, 
4. droga gminna nr 694231 S nosząca nazwę ul. Sienkiewicza. 

Budowa ronda ma na celu uspokojenie ruchu oraz poprawę bezpieczeństwa. Niniejszą 
koncepcje zgłoszono w dniu 2008-02-08 do Powiatowego Zarządu Dróg jako propozycje 
zrealizowania zadania obejmującego budowę skrzyżowania w postaci ronda w miejscowości 
Kruszyna celem uspokojenia ruchu oraz poprawy bezpieczeństwa. Rozwiązanie posiada 
poparcie  w PZD traktowane jest jako najkorzystniejsze rozwiązanie niniejszego 
skrzyżowania. 
 



−   Firma z Aleksandrii dokonała wycinki i pielęgnacji drzew na terenie gminy. Tytułem 
wynagrodzenia zleceniobiorca otrzymała drewno pochodzące z wycinki. 
 

− Podpisana została umowa ze schroniskiem AS w Kłomnicach na interwencyjne 
wyłapywanie bezdomnych zwierząt za cenę 1000zł netto za 1 szt. 

 
−   W dniu 05 lutego 2008r. ogłoszony został pierwszy ustny przetarg nieograniczony na 

sprzedaż 4 działek w Kijowie pod zabudowę letniskową. Wielkość działek - od 967m2  do 
1037 m2  Cena wywoławcza ustalona została w wysokości od 19.598,00 zł do 20.984,00 zł 
tj. ok. 20 zł /m2 ( 20,23 zł/m2). Przetarg odbędzie się 7 marca o godz. 1030 w urzędzie 

 
−   Ogłoszono również drugi ustny przetarg nieograniczony na  nieruchomość gruntową 

niezabudowaną w Babach oznaczoną jako działka nr 329  o pow. 0,27 ha. (I przetarg -
18.10.2007r.)  Nieruchomość ta przeznaczona jest pod zabudowę jednorodzinną z usługami 
podstawowymi. Zarządzeniem Wójta Gminy obniżona została cena wywoławcza 
nieruchomości do kwoty 25 tys. zł., co stanowi 94,64% ceny ustalonej do pierwszego 
przetargu ( 26.415,00 zł –pierwszy przetarg).  Przetarg na tę nieruchomość odbędzie się  
również w dniu  07 marca  o godz.. 1000 w urzędzie. 

 
−    W dniu 02 stycznia 2008r. ogłoszono  pierwszy przetarg pisemny na dzierżawę 

nieruchomości rolnej położonej na terenie wsi Jacków oznaczonej jako działki nr 194/3  i 
195/3 o łącznej powierzchni 2,04ha Cena wywoławcza czynszu dzierżawnego za działki 
2,38q pszenicy ( wg średniej krajowej ceny skupu pszenicy w II półroczu 2007r. jest to 
kwota 176,22 zł) Termin składania ofert do 22 lutego 2008r. do godz. 1500 . Termin 
wpłacania wadium w wys. 29 zł upłynął 19 lutego 2008r. o godz. 1230 . 

 
−    Ustalono wysokość opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego dla 30 użytkowników 

wieczystych. Wysokość opłaty z tego tytułu w 2008r. wynosi      8.009,94 zł. W tym roku 
jest to opłata bez  22% podatku VAT 

 

 
Ponieważ Urząd Marszałkowski dopuszcza możliwość złożenia dwóch wniosków                        
w jednym naborze Radni na spotkaniu w dniu 17 stycznia 2008 roku podjęli decyzję                
o konieczności przygotowania dokumentacji na dwa zadania. W związku z tym trwają prace 
przy opracowaniu dokumentacji (studium wykonalności i wniosku aplikacyjnego do 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego dla dwóch zadań 
dotyczących kanalizacji. „ Rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna obejmująca 
miejscowości Widzów i  Teklinów” oraz „ Rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna 
obejmująca miejscowości Jacków i Baby”.  

Zmieniona została umowa z firmą BNB & PARTNERS z siedzibą w Krakowie. 
Łączny koszt wykonania całości wyniesie 13.786,00- zł. 

 
− Podjęto działania mające na celu uporządkowanie terenu pomnika w Widzowie oraz terenu 

wokół niego. Prace będą obejmowały: 
− Przestawienie ogrodzenia oraz dorobienie fragmentu ogrodzenia o długości 

4,60m, 
− Ułożenie kostki brukowej przy pomniku (z kostki ułożonej na ścieżce), 

 



− W ramach procedur wdrażania Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego na lata 2007 – 2013 (RPO), obok ścieżki konkursowej przygotowano dwie 
ścieżki pozakonkursowego wyboru projektów: Indykatywny Plan Inwestycyjny (IPI) oraz 
Programy Rozwoju Subregionu (PRS) .  
• „Szlak Reszków – Muzyka i Konie” – projekt realizowany wspólnie przez gminy: 

Mstów, Kłomnice, Kruszyna, Mykanów i Rędziny. Zadanie przewidziane do realizacji 
11/2008 – 11/2009 przy wkładzie finansowym gminy 20.000zł 

•  „E – Powiat Częstochowski”. Zadanie przewidziane do realizacji 10/2008 – 06/2010 
  2008 – 2009  - łączny koszt dofinansowania zadania -  44.314,00  

•   „System selektywnej zbiórki odpadów w Subregionie Północnym – Powiat 
Częstochowski – etap I”. Projekt realizowany w porozumieniu z 15 gminami Powiatu 
Częstochowskiego. Liderem jest tutaj Gmina Konopiska. Zadanie przewidziane do 
realizacji 06/2009 – 09/2009, przy wkładzie gminy w kwocie 19.530zł 

• Przebudowa uzupełniającej sieci dróg powiatowych Subregionu Północnego                  
tj. przebudowa drogi powiatowej nr 1025 S (ul. Żwirki i Wigury w miejscowości 
Widzów). Liderem jest Powiatowy Zarząd Dróg. Zadanie przewidziane do realizacji 
05/2008 – 12/2009, dofinansowanie zadania w kwocie 232.335zł. 
 

− W okresie od dnia 04 lutego do 21 marca 2008r. na terenie powiatu częstochowskiego 
prowadzony jest pobór mężczyzn rocznika 1989. Dla terenu naszej gminy termin poboru 
ustalony został na dzień 11 lutego br.  
 

− Ogłoszone zostały następujące otwarte konkursy ofert na realizację następujących zadań: 
1. Tworzenie i wspieranie programów sportowo-edukacyjnych, aktywizowanie 

sportowe młodzieży – kwota 24.000zł 
2. Tworzenie i wspieranie środowiska wychowawczego w ramach opieki 

pozaszkolnej dla dzieci i młodzieży – kwota 15.000zł 
3. Upowszechnienie sportu i rekreacji ruchowej na terenie gminy Kruszyna – 

kwota 18.000zł, 
      Oferty należy składać do dnia 7 marca w sekretariacie Urzędu Gminy. 

− W dniu 18 lutego br. dokonano wypłaty stypendiów dla 73 uczniów w kwocie 16 947.20zł 
 

− W Szkole Podstawowej w Kruszynie w dniu 9 lutego br. odbyła się uroczystość nadania 
imienia „Powstańców Styczniowych” 

 
− W  miesiącu lutym GOPS wypłacił następujące świadczenia: 

1. zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego,  świadczenia pielęgnacyjne,  
zaliczki alimentacyjnej dla -462 rodzin na łączna kwotę  97.894zł. Świadczenia w 
całości realizowane w ramach dotacji celowej. 

2. Świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe dla 61 
rodzin na łączną kwotę 15.000zł., w tym ze środków zleconych  wypłacono na kwotę  
12.000 zł. i zadań własnych 3.000 zł. 

3. Dożywianiem  objęto 90 dzieci. Miesięczny koszt dożywiania stanowi                          
kwotę 3.400 zł i finansowany jest w 40% ze środków  własnych i w 60%         ze 
środków z dotacji.  

    



− Dnia 24 stycznia 2008r. pomiędzy Bankiem Żywności w Częstochowie, a Gminą Kruszyna 
została podpisana umowa dotycząca realizacji programu „ Dostarczania żywności dla 
najuboższej ludności Unii Europejskiej 2008” PEAD. W tej sprawie została podpisana 
Deklaracja partnerstwa w realizacji programu unijnego i na rzecz Banku Żywności w 
Częstochowie  z tytułu częściowego udziału w realizacji Programu  przekazano kwotę 2.500 
zł. 
     W ramach umowy wysokość przydziału w 2007r. wyniosła:  
      -   mleko UHT 2.304 litrów 
       - płatki kukurydziane  - 70 kg         
       - mąka pszenna           - 1.620 kg 
       - makaron świderki     - 1.210 kg 
       - kasza jęczmienna      -   860 kg 
       - cukier biały               -   580 kg 
       - ser żółty                    -   156,80 kg 
       - ser topiony                -   190 kg 
Tonaż wszystkich artykułów wynosi  6.990,80 kg i stanowi wartość   11.490 zł. Artykuły 
dostarczane były transportem Banku Żywności i od każdej dostarczonej tony gmina ponosiła 
odpłatność w wysokości 58,60 zł. 
  

−  Urząd Marszałkowski przeznaczył dla Gminy Kruszyna  środki finansowe w kwocie 
41.024zł  z przeznaczeniem na rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki 
pomocy społecznej, 
 
Ad.pkt.5. 
Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie zgłoszono. 

Ad.pkt.6. 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 

Radny Radosław Maciejewski –  
zgłasza wniosek,  aby autobus dowożący dzieci do szkół nie przejeżdżał przez DK-1, istnieje 
możliwość przejazdu pod tunelem. 
 
Radny Henryk Kowalski – zgłasza wnioski dotyczące: 

1. ustawienie we wsi Bogusławice kontenera na wysoko-gabarytowe odpady, 
2. zamontowania barierki po obu stronach  ul.Grabowskiej wzdłuż posesji P.Łapeta i 

P.Bodanka, 
3. zwraca się z zapytaniem – kto może zobowiązać właścicieli nie zamieszkałych posesji 

do ich uporządkowania, 
 

Radny Mariusz Dobrakowski  – zgłasza wnioski w sprawie: 
1. usunięcia dwóch pozostałych drzew w okolicy cmentarza w Widzowie, 



2. naprawy chodnika na placu szkolnym przy szkole w Widzowie prowadzącym od 
parkingu, 

3. ujęcia w projekcie oświetlenia wsi Wików i Pieńki Szczepockie, 
− oraz zwraca się z zapytaniem: 
4. kiedy gmina wystąpi do projektantów z informacja o planowanym przetargu na 

projekt modernizacji oświetlenie ulicznego? 
5. czy złożony zostanie wniosek o dofinansowanie zadania w sprawie budowy 

kanalizacji skoro pozostało jeszcze 9 dni?  
6. w roku ubiegłym zgłoszony  został przez Radnych  wniosek dotyczący budowy boisk 

sportowych w gminie w ramach programu „boisko w każdej gminie” – dlaczego nie 
były podjęta działania w tym temacie? 

Radny Józef Wąsikiewicz  
− na terenie Pieniek Szczepockich są nieczynne punkty świetlne i pomimo zgłoszeń 

konserwator sieci nie dokonuje wymian żarówek, 
 
Radny Henryk Domagała  

− zgłasza wniosek w sprawie budowy wiaty przystankowej we wsi Lgota Mała 
 
Radny Andrzej Dyksy  

1. czy pozostanie  rozburzony budynek gospodarczy w który obecnie dzierżawi związek 
gołębi? 

2. 2. wykonać prace porządkowe na planu szkolnym tj. przyciąć konary drzew  
3. kolejna sprawa dotyczy paczek żywnościowych , które przekazywane są z GOPS, 

zdaniem Radnego paczki te otrzymują nie właściwe osoby, ponieważ zbywają jęe za 
odpłatnością 
 

Radna Joanna Zasępa – 
 zgłasza wniosek dotyczący ustawienia koszy wzdłuż ulicy Kościelnej w Kruszynie, 
 
Sołtys Tadeusz Łapeta 
1. zgłasza zapytanie czy gmina podjęła kroki w sprawie likwidacji szkoły w Jackowie oraz 

Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 
2. kolejna spraw dotyczy sprzedaży działki w miejscowości Baby – jaki nieprawidłowości 

powstały przy sprzedaży? 
 

Sołtys Adam Musiał  
− zdjąć zawyżone pobocza wzdłuż ul. Żwirki i Wigury oraz zgłasza wniosek w sprawie 

dokończenia prac związanych z odnową przystanku PKS we wsi Widzów, 
 

Ad.pkt.7 
Punkt ten zdjęty został z porządku obrad dzisiejszej  sesji. 
 
Przewodniczący ogłasza 10 minutową przerwę 10.10 – 10.15 
 



Ad.pkt.8 
Przewodniczący oddaje głos przedstawicielowi Śląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 
Panu Zbigniewowi Ociepa w celu przedstawienia tematu. 
Pierwszą sprawą są zasady wypełniania wniosków o przyznanie płatności na rok 2008.  
P. Ociepa wyjaśnił, że działka rolna jest to obszar gruntu na którym jeden rolnik prowadzi 
jedną grupę upraw, o powierzchni nie mniejszej niż 0,1ha. Nowością są obszary na których 
prowadzona jest uprawa lnu oraz konopi włóknistych.  
Grupy upraw w 2008r: 

− JPO przyznanie jednolitej płatności obszarowej 
− UPO w przypadku ubiegania się wyznanie uzupełniającej płatności do grupy opłat 

podstawowych, 
− CH w przypadku ubiegania się o przyznanie uzupełniającej płatności do uprawy 

chmielu, 
− OM przyznanie przejściowych płatności do owoców miękkich, 
− RE ubieganie się o przyznanie płatności upraw roślin energetycznych, do obszaru 

objętego uprawą jednej rośliny energetycznej. 
Przedstawiony został wzór wniosku oraz zasady jego wypełnienia. 
Następnie zebrani poinformowani zostali o zasadach dotyczących obowiązkowego 
ubezpieczenia płodów rolnych. 
Ponadto niebawem uruchomione zostaną programy pomocowe dla młodych rolników na 
uruchomienie działalności gospodarczej.  O dofinansowania mogą się ubiegać młodzi rolnicy, 
zamierzający prowadzić własną działalność gospodarczą. 
 
Ad.pkt.9 
Przewodniczący wita przybyłego na obrady dzisiejszej sesji Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej w Częstochowie bryg. Zbigniewa Hibnera oraz Prezesa Zarządu 
Gminnego ZOSP Druha Macieja Poroszewskiego i Prezesów Jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych Druha Ryszarda Maja, Tadeusza Kucharskiego. 
W pierwszej kolejności oddaje głos Sekretarzowi Gminy P.Marzenie Żemejda-Przerada w 
celu złożenia Radzie Gminy sprawozdania z działalności.   
Po sprawozdaniu Sekretarza głos zabiera Komendant Miejski PSP w Częstochowie bryg 
Zbigniew Hibner, który również składa szerokie sprawozdanie z działalności.  
Podczas dyskusji głos zabrali: 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – zaznaczył, że jednostka OSP Widzów nie jest mobilną z 
powodu braku kierowcy, 
W dalszej części dyskusji poruszony został temat dotyczący remontu dachu na budynku 
remizy OSP w Bogusławicach. Radni zwrócili się do Prezesa OSP Bogusławice z prośba o 
wyjaśnienie przyczyn uszkodzenia konstrukcji dachu – czy pożar miał wpływ na dach? 
Druh Poroszewski wyjaśnił, że w budynku remizy OSP nie było pożaru. Jedynie uległo 
zniszczeniu wyposażenie – tapicerowane meble , które stanowiło własność dzierżawcy.  
 
 
 



Ad.pkt.10 
Przewodniczący informuje, ze sprawa dotycząca przejęcia pojazdu była szczegółowo 
analizowana na posiedzeniach Komisji. Zwraca się z zapytaniem – czy będą jeszcze uwagi 
bądź propozycje? Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący odczytuje projekt uchwały po czym 
przystępuje do jej przegłosowania,  w wyniku którego uchwała przyjęta zostaje 
jednogłośnie.tj.13 głosami „za” – podczas głosowania na Sali obecnych 13 radnych. 

/Uchwała nr XI/63/08 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.11 
Proponowane  zmiany do uchwały budżetowej szczegółowo analizowały Komisje Rady na 
sowich posiedzeniach. Opinię pozytywna  wydała Komisja Gospodarki i Mienia. 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą jeszcze zapytania? 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – w projekcie tych zmian przewidziane są środki finansowe na 
wytyczenie dróg gminnych, czy są to drogi na terenie gruntów P.Bardy? 
W odpowiedzi Wójt wyjaśnia, że dotyczy to dróg w obrębie boiska sportowego w Kruszynie. 
W wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj.15 głosami „za” 

/Uchwała Nr XI/64/08 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.12 
Plan Odnowy miejscowości  Bogusławice  również szczegółowo analizowały Komisje na 
sowich posiedzeniach. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą uwagi do 
projektu uchwały?  
Uwag i propozycji nie zgłoszono w związku z czym Przewodniczący odczytuje projekt 
uchwały, która jednogłośnie tj. 15 głosami „za” zostaje przyjęta. 

/Uchwała Nr XI/65/08 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.13 
W tym punkcie obrad Przewodniczący oddaje głos Radcy Prawnemu P.Barbarze Janik – w 
celu zapoznania Radę z tematem.  
Na poprzednie Sesji Rady Gminy podjęta została uchwała w sprawie zobowiązania Wójta 
Gminy do zakupu i montażu wolnostojących tablic ogłoszeniowych w poszczególnych 
sołectwach. Uchwała ta zgodnie z procedurą przekazana została do Wydziału Nadzoru 
Prawnego Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach.  W dniu 21 stycznia br. 
wszczęte zostało postępowanie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności tej uchwały.   
Następnie Wojewoda Śląski rozstrzygnięciem nadzorczym nr NP./IV/2/55/08 z dnia 29 
stycznia br. stwierdził nieważność uchwały Rady Gminy Nr X/61/07 z dnia 28 grudnia 2007r. 
W uzasadnieniu Wojewoda podaje, że Rada wkroczyła w kompetencje Wójta ponieważ 
gospodarowanie mieniem gminnym należy do wyłącznej jego kompetencji. Ponadto każda 
uchwała musi mieć podstawę prawną co wynika z zapisów § 37 statutu gminy. 
Na niniejsze rozstrzygnięcie przysługuje Radzie Gminy skarga do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gliwicach. Pani Prawnik zwraca się z zapytaniem – czy Rada Gminy 
taką skargę złoży? 
W dyskusji głos zabrał  Radny Mariusz Dobrakowski – uznał, że nie widzi potrzeby 
składania skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. Klub Radnych miał na uwadze zobowiązanie 



wójta do zakupu i montażu tablic ogłoszeniowych na podstawie uchwały, ponieważ nie 
zostały one zakupione i zamontowane w terminie ustalonym wcześniej.  
 
 Ad.pkt.14 
Sprawozdanie ustane z działalności Komisji Rewizyjnej złożył Przewodniczący -  Pan 
Stanisław Kulej.  
W sprawozdaniu tym poinformował o tematach  przeprowadzonych kontroli oraz 
odnotowanych nieprawidłowościach między innymi: 
- braku norm paliwowych jakimi winny się posługiwać jednostki OSP, 
- funkcjonowaniu Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kruszynie, 
- sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu za kwotę niezgodną zawartą w ogłoszeniu. 
 
W nawiązaniu do sprawozdania Wójt wyjaśnił: 

− Gmina realizuje zadania z zakresu ochrony przeciwpożarowej przy pomocy jednostek 
ochotniczych straży pożarnych, jednostki te działają jako stowarzyszenia i gmina nie 
może ingerować w ich działalność. Z budżetu gminy jedynie dofinansowana jest ich 
działalność poprzez zakupy paliwa, sprzętu, ubezpieczenia pojazdów, zatrudnienia 
kierowców  itp.   Dodatkowo jednostki włączone do Krajowego Systemu Ratownictwa 
Gaśniczego otrzymują dodatkowe dofinansowanie z KMPSP w Częstochowie, 

− NZOZ w Kruszynie prowadzony jest na zasadach ustalonych przez rade poprzednich 
kadencji. Rada ustaliła kwotę opłat za dzierżawienie lokalu. Jeżeli podatki znacznie 
wzrosną przychodnia w Widzowie zostanie zlikwidowana, ponieważ większa część 
pacjentów zadeklarowana jest Kruszynie. 

− Sprzedaż działki w miejscowości Baby w drodze przetargu była oczywistą pomyłką 
pracownika przygotowującego dokumenty. Dokumenty te badała Notariusz przed 
sporządzeniem akt i również nie zauważyła pomyłki. Z pracownikiem zawarta została 
ugoda, na podstawie której  przygotuje opracowania służące jako załączniki do 
wniosków o dofinansowanie, która gmina musiałaby zlecić firmie za odpłatnością. 
Ponadto sprawa ta została zgłoszona do rzecznika dyscypliny finansów publicznych – 
czekamy na rozstrzygnięcie.  
 

Ad.pkt.15 
Propozycje dotyczące planów pracy wszyscy Radni otrzymali. Przewodniczący zwraca się  z 
zapytaniem czy będą jeszcze jakieś propozycje? 
Po odczytaniu projektu uchwały przewodniczący przystępuje do przegłosowania, w wyniku 
którego uchwała przyjęta została jednogłośnie tj.15 głosami „za”. 

/Uchwała Nr XI/66/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.15A 
Przewodniczący zwraca się z wnioskiem do Przewodniczących Klubów o przedstawienie 
kandydatur do składu Komisji Rewizyjnej. 
Z poszczególnych klubów zgłoszone zostały następujące  kandydatury: 

1. Kuliński Leszek  
2. Kulej Stanisław 



3. Maciejewski Mirosław 
 
Ponadto zwrócił się z zapytaniem- do jakiej Komisji deklarują Radni Sławomira Zatoń i 
Radny Józef Wąsikiewicz.  Pani Radna Sławomira Zatoń uzupełni skład Komisji Socjalnej a 
Radny Józef Wąsikiewicz – skład Komisji Gospodarki i Mienia. 
 
Po czym Przewodniczący przedłożył projekt uchwały i przystąpił do jej przegłosowania. W 
wyniki głosowania uchwała przyjęta została 8 głosami „za” przy 7 głosach „przeciw” 

/Uchwała Nr XI/67/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.16 
W tym punkcie obrad głos zabrał Radny Jacek Jędrzejkiewicz – poinformował, że w soboty 
brak jest lekarza na terenie gminy. Ośrodki Zdrowia w Kruszynie  i Widzowie są nieczynne. 
Na ostatnim spotkaniu, które odbyło się z Doktorem Sitkiem padły zapewnienia, że w każdą 
sobotę w jednej  z przychodni dyżuruje lekarz. 
 
Radny Tomasz Klekot – czyją własnością jest teren po którym przebiega wodociąg? 
W odpowiedzi Wójt informuje, że infrastruktura typu wodociąg, kanalizacja  jest własnością 
gminy i nie musimy wykupywać  terenów przez które przebiega. 
 
Ad.pkt.17 
Odpowiedzi na zapytania Radnych udzielił Zastępca Wójta P. Zbigniew Zasępa oraz 
Kierownic GZO i GOPS: 
Radny Radosław Maciejewski 

− Dowóz dzieci do szkół prowadzi przedsiębiorca, który wyłoniony został w drodze 
przetargu  i to jest dla nas obligatoryjne. Będziemy rozmawiać z firmą i może uda się 
zmienić trasę dowozu. 
 

Radny Henryk Kowalski  
− Ad.1 Akcja ustawienia pojemników miała miejsce  w roku ubiegłym, jednak nie 

przyniosła efektów. Kontener ustawiony został w Kruszynie i odebrano został prawie 
pusty. Gmina poniosła znaczne opłaty za ustawienie pojemnika. Jeżeli będziemy 
dysponować środkami finansowymi przeanalizujemy sprawę ponownie. 

− Ad.2 Zamontowanie barierki przy ul.Grabowskiej firma wyceniła na kwotę ponad 10 
tys.zł. Odwodnienie terenu oraz zamontowanie barierek znalazło się w planie odnowy 
miejscowości Bogusławice. Dlatego na chwilę obecną sprawa ta zostanie zaniechana.  

− Ad.3 Uporządkowanie posesji należy do właścicieli albo jego spadkobierców. Bywają 
sprawy, że gmina ma problem z ustaleniem spadkobierców i w takich przypadkach nie 
mamy konkretnej osoby, którą możemy zobowiązać do uporządkowania posesji. 
 
 
 
 
 



Radny Mariusz Dobrakowski  
− Ad.pkt.4 Komisja Infrastruktury dokona analizy zgłoszonych wniosków, po czym 

gmina wystąpi do projektantów z informacja o planowanym przetargu na projekt 
modernizacji oświetlenia. 

− Ad.pkt. Wniosek o dofinansowanie kanalizacji złożony zostanie w odpowiednim 
terminie. 

− Ad.pkt.5 w roku ubiegłym nie była podjęta inicjatywa co do budowy boiska w 
programie „boisko w każdej gminie” ponieważ nie posiadaliśmy wystarczających 
środków na jego realizację.  

− \ 
Radny Józef Wąsikiewicz  

− Będą przeprowadzone rozmowy z konserwatorem sieci w tym temacie, 
 

Radny Henryk Domagała  
− Wniosek ten zostanie przeanalizowany przy podziale środków pochodzących z 

nadwyżki budżetowej, 
 

Radny Andrzej Dyksy  
− Ad.1 W trakcie realizacji zadania dotyczącego budowy ronda, budynek gospodarczy, 

w którym obecnie stacjonuje związek gołębi zostanie rozburzony. Umowa zawarta jest 
do czasu budowy ronda.  
 

Radna Joanna Zasępa  
− Ustawienie koszt wzdłuż dróg należy do administratora. Ulica Kościelna jest drogą 

powiatową, dlatego też ustawienie tam koszy należy do kompetencji Powiatowego 
zarządu Dróg w Częstochowie.  Aktualnie wzdłuż drogi ustawione są kosze do zbiórki 
selektywnej. Jeżeli w budżecie gminy znajdą się środki finansowe na zakup koszy – 
poczynimy takie kroki. 
 

Sołtys Tadeusz Łapeta 
− Ad.1 Na chwilę obecną nic gminie nie wiadomo w sprawie likwidacji szkoły w 

Jackowie. Jeżeli chodzi o jednostki OSP działają ona jako stowarzyszenia i gmina ani 
rada nie ma możliwości likwidacji tych jednostek. 

 
Na najbliższą Sesję zostanie zaproszony przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg w 
Częstochowie, dlatego też proszę o zgłaszanie spraw związanych z zadaniami powiatowymi 
przybyłym na sesję przedstawicielom.   
 
Ad.pkt.18 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XI Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 


